
 

 

Hrvatsko nacionalno vijeće u Republici Srbiji 

Ur. br. 1-101-1/2019 

Subotica, 29. listopada 2019. godine 

 

ZAPISNIK 
 

s 21. sjednice Hrvatskog nacionalnog vijeća u Republici Srbiji 
 

koja je održana 29. listopada 2019. godine (utorak), u sjedištu Veleposlanstva Republike 

Hrvatske u Republici Srbiji, u Beogradu, u ulici Kneza Miloša br. 62, s početkom u 18,30 sati. 

 

Sjednici su nazočili članovi HNV-a: Jasna Vojnić, Goran Kaurić, Krunoslav Đaković, Snežana 

Đaković, Zlatko Načev, Josip Čačić, Snežana Periškić, Željko Pakledinec, Željko Šeremešić, Matilda 

Pelhe, Alojzije Firanj, Mirko Ostrogonac, Mira Tumbas, Martina Stantić, Slavko Benčik, Darko Sarić 

Lukendić, Margareta Uršal, Lazar Cvijin, Miroslav Kujundžić, Dajana Šimić i Ivan Budinčević 

  

Sjednici nisu nazočili članovi HNV-a: Renata Kuruc, Boris Udovčić, Darko Vuković, Josip 

Bako, Ladislav Suknović, Svetislav Milanković, Vojislav Temunović i Melita Bašić Palković 

 

Sjednici su još nazočili: Gordan Bakota, veleposlanik u Veleposlanstvu Republike Hrvatske u 

Beogradu, dr. sc. Stjepan Glas, opunomoćeni ministar, Mihael Tomšić, konzul 1. reda Konzulata u 

Subotici, predstavnici hrvatskih udruga iz Beograda i Vajske, Marija Vlahović, Tomislav Žigmanov, 

ravnatelj Zavoda za kulturu vojvođanskih Hrvata, Dražen Petrekanić, stručno-poslovni tajnik HNV-a i 

predstavnici medija. 

Zapisnik vodi: Mirjana Stantić 

 

Predsjednica je konstatirala da sjednici nazoči 21 vijećnika te je sukladno tome otpočeo rad 21.  

sjednice Hrvatskog nacionalnog vijeća. Obavijestila je članove HNV-a da je na predloženi Dnevni red, 

sukladno Poslovniku o radu HNV-a Krunoslav Đaković dostavio prijedlog dopune dnevnog reda. Izvršni 

odbor HNV-a razmatrao je prijedlog dopune Dnevnog reda. Predsjednik Izvršnog odbora HNV-a, Lazar 

Cvijin izvijestio je članove HNV-a da se Izvršni odbor suglasio da se predložena dopuna uvrsti u Dnevni 

red sjednice.  

Predsjednica je za ovu sjednicu predložila, s navedenom dopunom, sljedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Usvajanje zapisnika sa 16. sjednice HNV-a; 

2. Usvajanje zapisnika sa 17. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

3. Usvajanje zapisnika sa 18. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

4. Usvajanje zapisnika sa 19. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

5. Usvajanje zapisnika sa 20. sjednice HNV-a održane telefonskim putem; 

6. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja na člana Upravnog odbora 

ustanove Историјски архив Суботица - Szabadkai Történelmi Levéltár - Povijesni arhiv Subotica; 

7. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku raspodjele mjesta u 

Domu učenika srednjih škola Subotica; 

8. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku davanja suglasnosti za 

otvaranje odjela prvog razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u Politehničkoj 

školi u Subotici; 

9. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju suglasnosti na otvaranje odjela prvog razreda 



 

 

na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u Osnovnoj školi ,,Vladimir Nazor” u Đurđinu; 

10. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku donošenja Odluke o 

mreži javnih osnovnih škola na teritoriji Općine Bač; 

11. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku razrješenja i 

imenovanja  članova Upravnog odbora Doma učenika srednjih škola u Subotici; 

12. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja o raspodjeli sredstava po 

Natječaju za sufinanciranje projekata proizvodnje medijskih sadržaja na jezicima nacionalnih manjina iz 

oblasti javnog informiranja u 2019. koji je raspisalo Pokrajinsko tajništvo za kulturu, javno informiranje 

i odnose s vjerskim zajednicama; 

13. Odluka o raspodjeli sredstava po Natječaju HNV-a za sufinanciranje hrvatskih udruga; 

14. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Ban Josip Jelačić" za 2019. godinu; 

15. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Dr. Josip Andrić" za 2019. godinu; 

16. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Pajo Kujundžić" za 2019. godinu; 

17. Informacija o financiranju zajedničkih manifestacija ,,Srijemci Srijemu” 

17. Razno. 
 

Nakon glasovanja, predsjednica je konstatirala da je predloženi Dnevni red usvojen jednoglasno. 
 

A.d.1. Usvajanje zapisnika sa 16. sjednice HNV-a 

 

Prije glasovanja o Zapisniku sa 16. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik sa 16. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik sa 16. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.2. Usvajanje zapisnika sa 17. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

 

Prije glasovanja o Zapisniku sa 17. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik sa 17. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik sa 17. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.3. Usvajanje zapisnika s 18. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

 

Prije glasovanja o Zapisniku s 18. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 



 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik s 18. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik s 18. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.4. Usvajanje zapisnika s 19. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

 

Prije glasovanja o Zapisniku s 19. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik s 19. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik s 19. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.5. Usvajanje zapisnika s 20. sjednice HNV-a održane telefonskim putem 

 

Prije glasovanja o Zapisniku s 20. sjednice, predsjednica je ukazala na odredbu članka 21. 

Poslovnika o radu Hrvatskog nacionalnog vijeća koja se odnosi na dostavljanje primjedbi na prijedlog 

zapisnika. 

S obzirom na to da sukladno ovom članku nisu pristigle pisane primjedbe na prijedlog zapisnika, 

predsjednica je stavila Zapisnik, u obliku u kome je poslan u materijalu za sjednicu, na glasovanje. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se zapisnik s 20. sjednice HNV-a.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se zapisnik s 20. sjednice HNV-a.” 

 

A.d.6. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja na člana Upravnog odbora 

ustanove Историјски архив Суботица – Szabadkai Történelmi Levéltár – Povijesni arhiv Subotica 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja na člana Upravnog 

odbora ustanove Историјски архив Суботица – Szabadkai Történelmi Levéltár – Povijesni arhiv 

Subotica.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,, ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja na člana Upravnog odbora 

ustanove Историјски архив Суботица – Szabadkai Történelmi Levéltár – Povijesni arhiv Subotica.” 

 

A.d.7. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku raspodjele mjesta u 

Domu učenika srednjih škola Subotica 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku 



 

 

raspodjele mjesta u Domu učenika srednjih škola Subotica.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,, ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku raspodjele 

mjesta u Domu učenika srednjih škola Subotica.” 

 

A.d.8. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku davanja suglasnosti 

za otvaranje odjela prvog razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u 

Politehničkoj školi u Subotici 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku davanja 

suglasnosti za otvaranje odjela prvog razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u 

Politehničkoj školi u Subotici.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku davanja 

suglasnosti za otvaranje odjela prvog razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u 

Politehničkoj školi u Subotici.” 

 

A.d.9. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju suglasnosti na otvaranje odjela prvog 

razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u Osnovnoj školi ,,Vladimir Nazor” u 

Đurđinu 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju suglasnosti na otvaranje 

odjela prvog razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u Osnovnoj školi 

,,Vladimir Nazor” u Đurđinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju suglasnosti na otvaranje odjela prvog 

razreda na hrvatskom nastavnom jeziku za manje od 15 učenika u Osnovnoj školi ,,Vladimir Nazor” u 

Đurđinu.” 

 

A.d.10. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku donošenja Odluke 

o mreži javnih osnovnih škola na teritoriji Općine Bač 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku 

donošenja Odluke o mreži javnih osnovnih škola na teritoriji Općine Bač.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku donošenja 

Odluke o mreži javnih osnovnih škola na teritoriji Općine Bač.” 



 

 

A.d.11. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku razrješenja i 

imenovanja  članova Upravnog odbora Doma učenika srednjih škola u Subotici 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku 

razrješenja i imenovanja  članova Upravnog odbora Doma učenika srednjih škola u Subotici.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,, ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja u postupku razrješenja i 

imenovanja  članova Upravnog odbora Doma učenika srednjih škola u Subotici.” 

 

A.d.12. Odobravanje Odluke Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja o raspodjeli sredstava po 

Natječaju za sufinanciranje projekata proizvodnje medijskih sadržaja na jezicima nacionalnih manjina iz 

oblasti javnog informiranja u 2019. koji je raspisalo Pokrajinsko tajništvo za kulturu, javno informiranje 

i odnose s vjerskim zajednicama 

 

Prije glasovanja o odobravanju odluke Izvršnog odbora, predsjednica je konstatirala da nisu 

pristigle primjedbe na ovu točku Dnevnog reda. Pozvala je vijećnike da se izjasne o odobravanju 

Odluke. 

 

Prijedlog odluke: ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja o raspodjeli 

sredstava po Natječaju za sufinanciranje projekata proizvodnje medijskih sadržaja na jezicima 

nacionalnih manjina iz oblasti javnog informiranja u 2019. koji je raspisalo Pokrajinsko tajništvo za 

kulturu, javno informiranje i odnose s vjerskim zajednicama.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,, ,,Odobrava se Odluka Izvršnog odbora HNV-a o davanju mišljenja o raspodjeli sredstava po 

Natječaju za sufinanciranje projekata proizvodnje medijskih sadržaja na jezicima nacionalnih manjina iz 

oblasti javnog informiranja u 2019. koji je raspisalo Pokrajinsko tajništvo za kulturu, javno informiranje 

i odnose s vjerskim zajednicama.” 

 

A.d.13. Odluka o raspodjeli sredstava po Natječaju HNV-a za sufinanciranje hrvatskih udruga 

 

 Predsjednica HNV-a, Jasna Vojnić, podsjetila vijećnike da je HNV raspisao Natječaj za 

sufinanciranje hrvatskih udruge. Rok za podnošenje prijava bio je 3. listopada 2019. godine. Na Natječaj 

je prispjelo 69 prijava, od toga jedna nakon istjeka roka. Pozvala je Darka Sarića Lukednića da podnese 

Izvješće o toku Natječaja.  

Predsjednik Odbora za kulturu, Darko Sarić Lukendić, upoznao je  vijećnike s novinama u 

odnosu na Natječaj od prošle godine. Masa sredstava je uvećana s 2 na 3 milijuna dinara zahvaljujući 

donaciji Osječko-baranjske županije. Zahvalio se na tome županu Anušiću. Druga novina je da je 

produljen rok za realizaciju sredstava do 31. kolovoza 2020. godine. Na ovaj način izašlo se u susret 

udrugama koje su imale problema da premoste 1. kvartal. Prvi natječaji se raspisuju tek koncem veljače 

i sredstva pristižu tek tijekom svibnja i lipnja. Novina je i to da su do sada na ovaj Natječaj mogle 

aplicirati samo udruge s projektima i aktivnostima iz oblasti kulture. Ove godine primale su se aplikacije 

i iz drugih oblasti. Zbog toga je povećan broj aplikacija. Pristiglo je 68 blagovremenih prijava. Prijava 

udruge ,,Tomislav” iz Golubinaca nije prihvaćena jer je stigla nakon roka. Prijava je poslana poštom 16. 

listopada 2019.godine što je daleko izvan roka koji je bio 3. listopada. 

Stigle su prijave 44 udruge. Svaka udruga mogla je podnijeti najviše dvije prijave. Na ovaj način 



 

 

se pokušalo da udruge budu u ravnopravnijem položaj. Vodili su se načelnim kriterijima, favorizirali su 

udruge koje imaju redoviti, tjedni rad s mladima i djecom. Vodilo se računa i o teritorijalnoj raspodjeli. 

Predlažu više sredstava za udruge koje su prvi put aplicirale za sredstva. Zahvalio se Izvršnom odboru 

koji je podržao Prijedlog za raspodjelu sredstava po natječaju. 

Nakon otvorene rasprave za riječ se javio Miroslav Kujundžić koji je rekao da gledajući jasne i 

transparentne tablice bio uvjeren da su sredstva dodjeljivana matematičkim proračunom i da nitko nije 

bio favoriziran. Nakon izloženih kriterija - tjedni rad, teritorijalna zastupljenost i da je udruga prvi put 

aplicirala, imao je potrebu da naglasi značaj manifestacije ,,Dužijanca” i da se možda i veličina i značaj 

manifestacije uzme u obzir. Darko Sarić Lukendić odgovorio je da je upravo ,,Dužijanca” dobila 

sredstva u rangu udruga koje imaju tjedni rad s mladima i djecom, a ,,Dužijanca” to nema. 

Željko Pakledinec je upitao da li se vodilo računa da li sve udruge kojima su dodjeljena sredstva 

hrvatske udruge. Darko Sarić Lukendić odgovorio da su udruge koje u samom imenu imaju identitetsku 

odrednicu to i valorizirale, koje nemaju dobile su manje sredstava. Cijenila se aktivnost udruge. Svaka 

od njih je priča za sebe. 

Zlatko Načev napomenuo je da u tablici nisu navedeni puni nazivi udruga. Sugerirao da se 

navede pun naziv ubuduće. Darko Sarić Lukendić je objasnio da je to iz tehničkih razloga. 

Miroslav Kujundžić pozvao na razmišljanje o činjenici da kada se stvarao Subotički tamburaški 

orkestar nisu postojali uvjeti da se nazove hrvatskim, a postoji toliko godina i ne mjerljiv je njihov 

značaj za zajednicu. Darko Sarić Lukendić podsjetio je da redovito šalje linkove natječaja. Nisu 

aplicirali na sve dostupne natječaje.  

Lazar Cvijin, upoznao vijećnike da se prilikom opredjeljivanja sredstava pratilo učešće 

aplikanata na svim natječajima i koliko je koja udruga dobila na ostalim natječajima. Pohvalio sve 

udruge koje redovito podnose prijave i ostvaruju sredstva. 

Željko Šeremešić napomenuo da se sve udruge bore da ostvare neki svoj prostor u kojem će 

djelovati. Novi prostori donose i troškove adaptacije. Odobravana su sredstava za adaptacije. Smatra da 

se ova sredstva ne bi trebao namjenjivati za adaptacije, već da se za to nađu neki drugi izvori. 

Jasna Vojnić je rekla da je svaka udruga formulirala svoje prioritete. Malo je natječaja i treba 

omogućiti svima da riješe svoje prioritete i ovaj natječaj je tome poslužio. 

Željko Šeremešić naglasio je da su je još jedan razlog i to da su opredijeljena sredstva mala za te 

namjene. 

Željko Pakledinec predlaže da ne bi trebalo mijenjati i da udruge mogu aplicirati za što im je 

potrebno. Treba se boriti da u svim sredinama udruge imaju svoj prostor da bi se moglo djelovati u 

zajednici.  

Predsjednica se zahvalila na temeljnoj i kvalitetnoj raspravi. 

Zlatko Načev izašao iz sale. 

 

Prijedlog odluke: ,,Usvaja se Odluka o raspodjeli sredstava po Natječaju HNV-a za sufinanciranje 

hrvatskih udruga.” 

Rezultati glasovanja: za – 20 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Usvaja se Odluka o raspodjeli sredstava po Natječaju HNV-a za sufinanciranje hrvatskih 

udruga.” 

 

Predsjednica Jasna Vojnić predložila objedinjenu raspravu o točkama 14., 15. i 16.  

 

A.d.14. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Ban Josip Jelačić" za 2019. godinu 

 

Lazar Cvijin, predsjednik Izvršnog odbora upoznao vijećnike s prijedlogom i obrazloženjem 

prijedloga. 

U raspravi sudjelovao Željko Pakledinac. 



 

 

Prijedlog odluke: ,,Dodjeljuje se priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća "Ban Josip Jelačić" gospodinu 

dipl. ing. Boži Galiću za društveni rad u hrvatskoj zajednici za 2019. godinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 20 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Dodjeljuje se priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća "Ban Josip Jelačić" gospodinu dipl. ing. 

Boži Galiću za društveni rad u hrvatskoj zajednici za 2019. godinu.” 

 

A.d.A.d.15. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Dr. Josip Andrić" za 2019. godinu 

 

Lazar Cvijin, predsjednik Izvršnog odbora upoznao vijećnike s prijedlogom i obrazloženjem 

prijedloga. 

U raspravi sudjelovao Željko Šeremešić. 

Zlatko Načev se vrati u salu. 

Prijedlog odluke: ,,Dodjeljuje se priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća  “Dr. Josip Andrić” profesorici 

dr. sc. Milani Černelić za doprinos hrvatskoj kulturi za 2019. godinu.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: ,,Dodjeljuje se priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća  “Dr. Josip Andrić” profesorici dr. sc. 

Milani Černelić za doprinos hrvatskoj kulturi za 2019. godinu.” 

 

A.d.16. Odluka o dodjeli priznanja HNV-a "Pajo Kujundžić" za 2019. godinu 

 

Lazar Cvijin, predsjednik Izvršnog odbora upoznao vijećnike s prijedlogom i obrazloženjem 

prijedloga. 

U raspravi sudjelovao Mirko Ostrogonac. 

 

Prijedlog odluke:,,Priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća  "Pajo Kujundžić" za  doprinos obrazovanju 

na hrvatskom jeziku za 2019. godinu dodjeljuje se Subotičkoj biskupiji.” 

Rezultati glasovanja: za – 21 glasova, protiv – nema i suzdržanih – nema 

Odluka: :,,Priznanje Hrvatskog nacionalnog vijeća  "Pajo Kujundžić" za doprinos obrazovanju na 

hrvatskom jeziku za 2019. godinu dodjeljuje se Subotičkoj biskupiji.” 

 

A.d.17. Informacija o financiranju zajedničkih manifestacija ,,Srijemci Srijemu” 

 

Jasna Vojnić, predsjednica HNV-a pozvala je Krunoslava Đakovića da kao predlagač ove točke 

dnevnog reda da obrazloženje a da će se poslije toga otvoriti rasprava. 

Krunoslav Đaković obrazložio da želi upoznati vijećnike s problemima organiziranja zajedničkih 

manifestacija i da se sigurno i drugi bore s istima. Podsjetio je da kada se počelo s organiziranjem 

manifestacije ,,Srijemci Srijemu” glavni organizator i financijer manifestacije bilo je Hrvatsko 

nacionalno vijeće. Tijekom narednih godina organizacija i osiguravanje potrebnih sredstava prebačeno 

je udrugi domaćinu manifestacije. Udruga domaćin mora aplicirati na natječaje. Veliki su problemi kod 

realizacije sredstava. Udruga domaćin aplicira na natječaje za financiranje manifestacije koja se održava 

u svibnju. Sredstva se povlače tek od rujna. Postoje troškovi koji se moraju odmah platiti. Ove godine 

HNV je pomogao zajmom. Također, sredstava koja su odobrena udruzi pokrila su troškove manifestacija 

a preostala dobivena sredstva su nedovoljan za redovito funkcioniranje udruge. Na ovaj način izgleda da 

je udruga domaćin kažnjena. Ova manifestacija je zajednička i trebalo bi da svi sudjeluju u financiranju 

aktivnosti.  

Krunoslav Đaković zatražio je da se iznađe način da se na adekvatan način financiraju 

zajedničke manifestacije i da onaj tko je organizator ne bude u problemu obavljanje redovitih aktivnosti 

udruge koja je domaćin zajedničkih manifestacija. 

Darko Sarić Lukendić, se zahvalio što je ovo stavljeno na dnevni red i upoznao vijećnike s 



 

 

dosadašnjim načinom financiranja zajedničkih manifestacija i razlozima koji su dovele u problem 

udruge domaćine. Traže se trajni i kontinuirani izvori financiranja. Iznimno je važno da udruge 

apliciraju na sve dostupne natječaje. HNV će pokrivati troškove kroz predfinanciranje i snosit će na 

kraju razliku u nekim razumnim iznosima. Također, razgovarano sa Središnjim državnim uredom da se 

organizatoru zajedničke manifestacije omogući podnošenje dvije aplikacije. 

Goran Kaurić predložio da se registrira udruga ,,Srijemci Srijemu” poput ,,Dužijance” i da se ona 

bavi organiziranjem manifestacije. 

Željko Šeremešić govorio o manifestaciji ,,Šokci i baština”. 

Josip Čačić podsjetio da se izvan Vojvodine ne može aplicirati na natječaje Pokrajinskog 

tajništva. 

Lazar Cvijin je napomenuo da će HNV tražiti načina i pomoći da se riješi problem, ali nije se 

dobio odgovor zašto se nije apliciralo na sve natječaje koji su dostupni. Ako se više aplicira kroz 

davanje mišljenja HNV utiče na raspodjelu sredstava.  

Krunoslav Đaković je insistirao da se napravi razlika između financiranja udruge i zajedničkih 

manifestacija koje se moraju zajednički financirati. 

Željko Šeremešić napomenuo je da nemaju sve udruge kapacitete da apliciraju na baš sve 

natječaje. 

Darko Sarić Lukendić je rekao da mu se dopao prijedlog Gorana Kaurića, da se registrira udruga 

koja će aplicirati za sredstva za zajedničke manifestacije. 

Preporuka Odboru za kulturu i Izvršnom odboru da raspravljaju o ovom pitanju i predlože 

rješenja na narednoj sjednici Vijeća. 

 

A.d.18. Razno  

 

Pod točkom Razno predsjednica je upoznala vijećnike da je naloženo uklanjanje stvari na teret 

Karačića iz kuće Bana Josipa Jelačića. S predsjednikom Pokrajinske Vlade Igorom Mirovićem 

pregovarano je da Pokrajina financira dio izradu Projekte dokumentacija za obnovu kuće. 

Vlada Republike Srbije financira izradu za projektu dokumentaciju rekonstrukcije zgrade HNV-a 

i izgradnju nove zgrade. Ovih dana će se objaviti javna nabava. 

18 predstavnika županija posjetilo je Srbiju. Vidjeli stanje i prave plan kako kontinuirano pomoći 

Hrvatima u Srbiji. 

Značajan posjet Dragana Čovića, predsjednika HDZ-a Bosne i Hercegovine. 

Povreda ljudskih i manjinskih prava. Lazar Cvijin obavijestio vijećnike o problemu gospođice 

Marije Vlahović, vlasnice ugostiteljskog objekta u Majdanpeku. Prijetnje po nacionalnoj osnovi. 

Podnesena je krivična prijava. Nastavljene prijetnje svjedocima. Slaba, gotovo nikakva, zastupljenost 

slučaja u medijima. 

Slučaj gospodina Rakarića iz Beočina, pozitivnija reakcija. 

Gospođica Marija Vlahović obratila se vijećnicima. 

Rečeno je da je na Danu zajednice u Petrovaradinu o ovom slučaju razgovarano s gospodinom 

Selakovićem koji je rekao da će se raspitati o slučaju.  

U raspravi o povredi ljudskih i manjinskih prava sudjelovali  Tomislav Žigmanov, Goran Kaurić, 

Krunoslav Đaković, Jasna Vojnić i Željko Pakledinac. 

Vijeću se obratila Ljiljana Crnić iz HKC Beograd i govorila o problemu osiguravanja prostora. 

HNV ima novi sajt. 

 

Sjednica završena u 21.08 sati. 

 

        Zapisnik sačinila      predsjednica Hrvatskog nacionalnog vijeća  

        Mirjana Stantić                  Jasna Vojnić 


